



British Columbia Association of Traditional Chinese Medicine and Acupuncture Practitioners

卑詩省中醫針灸師公會

#402 – 1755 W Broadway, Vancouver, BC Canada V6J 4S5

Tel: (604)-428-6226

info@atcma.org

<http://www.atcma.org>

After nearly six months of effort and planning, we are thrilled to announce that Professor Gu Zhishan, a leading expert in the "Wu Yun Liu Qi" (Five Movements and Six Qi) theory, along with his esteemed team, will be arriving in Greater Vancouver to conduct an exclusive 3-day workshop!

Workshop Details:

Dates: September 27, 28, 29, 2024

Time: 9:00 AM - 6:00 PM

Language : Chinese

Location: To be determined (classroom location details will be announced in mid-September)

Organizer: ATCMA

Course Schedule: Please scroll down to the button to view

Tuition:

Standard Fee: \$1,200

Discounted Fee: \$1,000 (for ATCMA members, current students with proof, previous attendees of the 2023 WFCMS "Wu Yun Liu Qi" online course, and students of Professor Gu Zhishan)

Early Bird Discount: \$900 (for payments made before September 15)

Zoom Class Fees: \$950.

Participants attending in person will receive on-site needle technique guidance and treatment from Professor Gu and their team. Spots are limited and will be allocated on a first-come, first-served basis. We strongly encourage KPU students to enroll in this workshop.

Seats are confirmed upon payment.

Payment Method: Please fill out the Google form below or call the office at 604-428-6226 to complete your registration. We will send you a PayPal invoice in the afternoon to complete your payment. Our office hours are 4:30 pm to 9:30 pm, Tuesday to Friday, excluding holidays.

"Wu Yun Liu Qi" (Five Movements and Six Qi) Theory Workshop Registration:

<https://forms.gle/w56z4hvu12ucwPVN6>

This workshop will focus primarily on clinical applications. Professor Gu Zhishan emphasizes that "Wu Yun Liu Qi" is not about numerology and should not be rigidly applied in disease treatment. Through his teachings, participants will gain a foundational understanding of the "Wu Yun Liu Qi" theory and its clinical applications, learn how to formulate prescriptions and acupuncture plans under different Qi conditions, and understand the principles for selecting treatments for common diseases. This workshop will provide a solid foundation for applying the "Wu Yun Liu Qi" theory to guide clinical practice.

The workshop will include:

1. The basic theory of "Wu Yun Liu Qi" (its origin, evolution, and its central role in Traditional Chinese Medicine).
2. Detailed application of 16 specific prescriptions from the "Three Causes and Ministerial Heavenly Formula."
3. Live demonstration and clinical application of the "Longsha Kaihe Liuqi Acupuncture Method," including hands-on training by its inventor.
4. In-depth study of classical formulas guided by "Wu Yun Liu Qi."
5. Clinical application of "Wu Yun Liu Qi" theory in treating complex and challenging cases.

Meet the Team:

Professor Gu Zhishan:

Professor at Anhui University of Chinese Medicine, President of the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of WFCMS, and a renowned inheritor of the Longsha School of Medicine. He has served as an academic mentor for national TCM masters, a postdoctoral supervisor at the China Academy of Chinese Medical Sciences, and has been recognized as a "Famous TCM Doctor" in Jiangsu and Anhui provinces. He is also the recipient of the 2023 "Tang Yongtong National Studies Award."

Professor Li Hong:

Professor and Chief Physician at Weifang Nursing Vocational College, Vice President of the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of WFCMS, and a recognized inheritor of the Longsha

School of Medicine. He chairs the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of Shandong Province and is a recognized "Famous TCM Doctor" in Shandong.

Professor Wang Kaijun:

Chief Physician at Baoji City TCM Hospital, Shaanxi Province, Vice President of the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of WFCMS, and the inventor of the "Longsha Kaihe Liuqi Acupuncture Method." He chairs the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of Shaanxi Province.

Professor Zheng Wenlong:

Chief Physician at Hangzhou TCM Hospital, Zhejiang Province, and a Doctor of Medicine. A recognized TCM talent under the fourth national training program, he is also a key inheritor of the Longsha School of Medicine and serves as the Vice President of the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of WFCMS.

Professor Zhang Li:

Chief Physician at the Department of Acupuncture, Beijing Hospital of Integrated Traditional Chinese and Western Medicine, and a leading educator in the Longsha School of Medicine. She serves as Deputy Secretary-General of the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of Beijing and is an Executive Director of the "Wu Yun Liu Qi" Specialty Committee of WFCMS.

Professor Kuang Xiuying:

Chief Physician and Master of Medicine, Director of the Preventive Treatment Department at the First Affiliated Hospital of Guangzhou University of Chinese Medicine, and a recognized TCM expert for the National Administration of Traditional Chinese Medicine. She specializes in using the "Wu Yun Liu Qi" theory for conditioning, sub-health management, and treating chronic diseases such as diabetes, thyroid diseases, menopause syndrome, rheumatic diseases, and sleep disorders.

经过近六个月的努力和精心策划，我们非常高兴地宣布，五运六气理论的顶级专家顾植山教授及其杰出的团队即将抵达大温哥华，举办为期三天的独家培训班！

培训班详情:

日期：2024 年 9 月 27 日、28 日、29 日

时间：上午 9:00 - 下午 6:00

语言：中文

地点：待定（具体教室地址将于 9 月中旬公布）

主办方：ATCMA

课程安排：请向下滚动并点击按钮查看

学费：

标准费用：\$1,200

优惠费用：\$1,000（适用于 ATCMA 会员、在校学生（需提供证明）、2023 年世中联五运六气网课的学员以及顾植山教授的学生）

早鸟优惠价：\$900（9 月 15 日前付款）

Zoom 網課價格: \$950.

線下參加的學員將會獲得顧教授及其團隊的現場針法指導和治療。名額有限，先到先得。我們強烈鼓勵 KPU 學生報名參加这次培训。

座位以付款为准，先到先得。

付款方式：请填写下方的 Google 表格或是拨打办公室电话 604-428-6226 来完成报名。我们将当天下午向您发送 PayPal 支付单以完成付款。我们办公室营业时间为 4:30pm- 9:30pm, 周二到周五，节假日除外。

Google 表格: <https://forms.gle/w56z4hvu12ucwPVN6>

授课内容主要以临床治疗为主

顾植山教授强调，五运六气并非数术研究，不能僵化地用于疾病治疗。通过顾教授的理论讲授，学员将：

掌握五运六气的基本理论和临床运用的基本技能

了解在不同运气条件下，处方或针方的组方原理及其临床辨识应用

掌握常见疾病的选方原则

这将为合理运用“五运六气”学说指导临床实践奠定坚实基础。

具体内容包括：

"五运六气"学说的基本理论

五运六气的起源与流变

中医学的根与魂

三因司天方的 16 个方剂的精讲与具体运用

龙砂开阖六气针法的补泻手法与临床应用

发明人现场讲解与实操训练

五运六气指导下的经方应用精讲

临床运用五运六气理论治疗疑难重症

师资团队：

顾植山教授：

安徽中医药大学教授，兼任世界中联五运六气专业委员会会长、中华中医药学会五运六气研究专家协作组组长、国家中医药管理局龙砂医学流派代表性传承人、全国名老中医药专家学术经验继承工作指导老师、中国中医科学院博士后合作导师、北京中医药大学特聘教授等职，江苏省名中医”、“安徽省名中医等。

曾担任国家中医药管理局“运用五运六气理论预测疫病流行的研究”特别专项课题和国家“十一五”、“十二五”科技重大专项中有关中医疫病预测预警方法研究的课题负责人。获 2023 年度“汤用彤国学奖”

李宏教授：

山东省潍坊护理职业学院 教授 主任医师

世界中联五运六气专委会副会长，全国老中医药专家学术经验继承工作指导老师，国家中医药管理局龙砂医学流派新代表性传承人，中华中医药学会五运六气研究专家协作组副组长，山东省五运六气专委会主任委员，山东省名中医。

王凯军教授：

陕西省宝鸡市中医医院主任医师

世界中联五运六气专委会副会长，中华中医药学会五运六气研究专家协作组副组长，国家中医药管理局龙砂医学流派主要传承人，龙砂开阖六气针法始创人，陕西省五运六气专委会主任委员。

郑文龙教授：

浙江省杭州市中医医院主任医师，医学博士

全国第四批中医优秀人才，国家中医药管理局龙砂医学学术流派主要传承人，龙砂医学流派高级师资。世界中医药学会联合会五运六气分会副会长，中华中医药学会五运六气专家协作组成员。

张丽教授：

北京中西医结合医院针灸科主任医师 龙砂医学流派主要传承人和优秀师资。

担任北京中医药学会五运六气专业委员会副秘书长，世界中联五运六气专委会常务理事。深入学习与研究三因司天方，出版专著《三因司天方审象握机思路与诊断要点》，在三因 司天方的临床应用方面有独到心得。

邝秀英教授：

主任医师，医学硕士，广州中医药大学第一附属医院治未病科主任

国家中医药管理局中医药文化科普巡讲专家，获得广东省健康管理学会授予“健康管理十年创新纪念奖”，全国 第六批名老中医师承项目继承人，广东省首批名老中医师承项目继承人。现任中华中医药 学会治未病分会常务委员、中华中医药学会健康服务工作委员会常务委员。擅长五运六 气理论指导下膏方、针灸等调理体质、亚健康状态及慢病，治疗糖尿病、甲状腺疾病、更年期综合征、风湿病、睡眠障碍等

		9月27日	9月28日	9月29日
Morning	9:00-11:00	Gu, Zhishan	Gu, Zhishan	Li, Hong
	2 hour	Origins of "Wu Yun Liu Qi"	Seeking Truth in TCM Basic Theory	Complex Diseases in "Wu Yun Liu Qi" (Part 2)
	11:00-12:30	Kuang, Xiuying	Zhang, Li	Kuang, Xiuying
	1.5 hour	Qi Calculation	"Three Causes and Ministerial Heavenly Formula"	Herbal Prescriptions
Afternoon	13:30-15:30	Li, Hong	Zheng, Wenlong	Zhang, Li
	2 hour	Complex Diseases in "Wu Yun Liu Qi" (Part 1)	Clinical Applications of "Wu Yun Liu Qi" (Part 1)	"Three Causes and Ministerial Heavenly Formula"
	15:30-17:30	Zhang, Li	Wang, Kai jun	Zheng, Wenlong
	2 hours	"Three Causes and Ministerial Heavenly Formula"	Clinical Applications of "Wu Yun Liu Qi" (Part 1)	Clinical Applications of "Wu Yun Liu Qi" (Part 2)
Presentation and Q&A	17:30-18:30	Kuang, Xiuying	Wang, Kai jun	Gu, Zhishan & Others
	1 Hours	Supervised Practice and Q&A	Clinical Applications of "Wu Yun Liu Qi" (Part 1)	Q&A Session

		9月27日	9月28日	9月29日	
上午课	9:00-11:00	顾植山	顾植山	李宏	
	2小时	五运六气探源	中医基本理论求真	五运六气疑难杂病(2)	
	11:00-12:30	邝秀英	张丽	邝秀英	
	1.5小时	运气推演	三因司天方	膏方	
下午课	13:30-15:30	李宏	郑文龙	张丽	
	2小时	五运六气疑难杂病(1)	五运六气临床应用(1)	三因司天方	
	15:30-17:30	张丽	王凯军	郑文龙	
	2小时	三因司天方	龙砂开阖六气针法	五运六气临床应用(2)	
演示与答疑	17:30-18:30	邝秀英	王凯军	顾植山等	